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§ 15  
Godkännande av dagordning 

Beslut 
Godkänner dagordningen med följande ändringar: 

• Tillkommer: 

- Ärende 20: Initiativärende gällande vattenprovtagning 

• Omdisponering av ärendeordning: 

- Ärende 9 flyttas och läggs in mellan ärende 6 och ärende 7.  

Sammanfattning 
Dagordningslistan är beslutad av ordföranden och utsänd med kallelsen. Nämnden 
kan på sammanträdet, med ett majoritetsbeslut lägga till eller ta bort ärenden. 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Fredrik Skott (KD) anmäler ett initiativärende gällande vattenprovtagning och 
föreslår att det läggs till dagordningen 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar på förslaget och finner att nämnden bifaller det. 
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§ 16  
Tillsynsplan 2025-2027, alkohol, tobak med 
mera 
Diarienummer: SBF-2025-140 012 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden godkänner tillsynsplan för alkohol, tobak mm 2025–
2027 i enlighet med upprättat förslag. 

Sammanfattning 
Krav på upprättande av en tillsynsplan för alkoholtillsynen regleras i alkohollagens 
9 kapitel 2 §. Enligt denna förordning ska samhällsbyggnadsnämnden i egenskap av 
tillsynsmyndighet föra ett register över de tillsynsobjekt som behöver 
återkommande tillsyn. Det ska finnas en utredning av tillsynsbehovet och för varje 
verksamhetsår ska en tillsynsplan upprättas.  

Lagen om tobak och liknade produkter har ingen liknande bestämmelse angående 
krav på tillsynsplan men en tillsynsplan är ett praktiskt hjälpmedel för att planera 
tillsynen i kommunen.  

Syftet med tillsynsplanenen är att få en tydlig struktur på tillsynsarbetet. I planen 
anges på vilket sätt och hur ofta tillsyn ska genomföras på olika typer av 
verksamheter 

Samhällsbyggnadsförvaltningen i Marks kommun har i enlighet med 
samverkansavtalet arbetat fram ett förslag på tillsynsplan alkohol- och 
tobaksområdet. Planen gäller för 2025–2027 och underlaget utgörs av en 
behovsutredning 2025–2027, verksamhetsregistret i Svenljunga kommuns 
ärendehanteringssystem EDP Vision samt fastställd budgetram. 

Förslaget bedöms inte gå emot andra riktlinjer, policys och antagna mål som gäller 
i Svenljunga kommun.  

Ekonomi 
Förslaget bedöms inte medföra någon ekonomisk konsekvens för nämnden. 
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Beredning 
Ärendet har beretts i arbetsutskottet den 11 februari 2025. Arbetsutskottet 
föreslår att nämnden fattar beslut i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Tillsynsplan för alkohol, tobak mm 2025–2027 

• Tjänsteutlåtande, 2025-01-31 

• Arbetsutskottets protokoll 2025-02-11, § 16 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Pelle Thorsson, biträdande miljöchef Marks kommun. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut, arbetsutskottets, och att 
nämnden bifaller det. 

Protokollsbilaga 
Tillsynsplan 2025-2027, alkohol, tobak och receptfria läkemedel 

Beslutet skickas till 
Samhällsbyggnadsförvaltningen Marks kommun, BMN@mark.se 

Länsstyrelsen Västra Götaland, alkohol.tobak.vastragotaland@lansstyrelsen.se 
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§ 17  
Byggsanktionsavgift för påbörjande av 
byggnation utan startbesked 
Diarienummer: SBF-2024-916 221  

Ärende: Tillsyn Påbörjat byggnation utan startbesked, på fastigheten  
 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att  

, ska betala en byggsanktionsavgift. Beloppet 
sätts till 62 504 kronor. 

Bestämmelser som beslutet grundar sig på 
Det här beslutet grundar sig på följande bestämmelser: 

• 11 kapitlet 51 och 57 § plan- och bygglagen (2010:900), PBL  

• 9 kapitlet 1 § plan- och byggförordningen (2011:338), PBF (avgiftens storlek) 

Motivering till beslutet 
Enligt 11 kapitlet 51 § PBL ska en byggsanktionsavgift tas ut om någon bryter mot 
en bestämmelse i 8–10 kapitlet. En byggsanktionsavgift ska tas ut även om 
överträdelsen inte har skett uppsåtligen eller av oaktsamhet. 

Enligt 11 kapitlet 53 a § PBL får en byggsanktionsavgift i ett enskilt fall sättas ned 
om avgiften inte står i rimlig proportion till den överträdelse som har begåtts. 
Avgiften får sättas ned till hälften eller en fjärdedel. Det ska även särskilt beaktas 
om överträdelsen inte har skett uppsåtligen eller av oaktsamhet eller om 
överträdelsen av andra skäl kan anses vara av mindre allvarlig art.  

Att fastigheten var i mycket dåligt skick med bland annat svartmögel och råttor ser 
inte byggnadsnämnden som ett giltigt skäl för att kunna påbörja en byggnation 
utan startbesked. Nämnden anser inte heller att det finns några särskilda skäl för 
att sätta ned avgiften.  

Enligt 11 kapitlet 54 § PBL ska byggsanktionsavgift inte tas ut om rättelse sker 
innan fråga om sanktion eller ingripande har tagits upp till överläggning vid ett 
sammanträde med tillsynsmyndigheten. I ärendet har inte rättelse skett. 
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Enligt 11 kapitlet 57 § PBL ska byggsanktionsavgiften tas ut av den som när 
överträdelsen begicks var ägare till den fastighet eller det byggnadsverk som 
överträdelsen avser, den som begick överträdelsen eller den som har fått en fördel 
av överträdelsen. 

Överträdelsen begicks 2024 och då var  ägare till fastigheten. 

Upplysningar 
Om två eller flera är avgiftsskyldiga för samma överträdelse är de solidariskt 
ansvariga för betalningen (11 kapitlet 60 § PBL). Fakturan skickas till  

. 

Byggsanktionsavgiften ska betalas inom två månader efter att detta beslut har 
vunnit laga kraft. Avgiften ska betalas till Svenljunga kommun, faktura skickas 
separat. (11 kapitlet 61–62 § PBL) 

Är du inte nöjd med beslutet? 
Om du inte är nöjd med beslutet kan du överklaga det till Länsstyrelsen i Västra 
Götalands län. I bilagan ”Är du missnöjd med vårt beslut” kan du läsa hur du ska 
göra. 

Sammanfattning 
Efter misstanke om påbörjade innan bygglov och startbesked getts så startade 
miljö och byggenheten ett tillsynsärende. 

Under ett platsbesök den 14 november 2024 kunde konstateras att byggnationen 
hade påbörjats (se fotodokumentation, 14 november 2024). Den ena lägenheten 
var enligt entreprenör redan klar och den andra hade påbörjats. 

Samhällsbyggnadsnämnden gav bygglov utan startbesked den 19 november 2024. 

Yttrande 
Den 14 januari 2025 skickade miljö- och byggenheten ut ett kommuniceringsbrev 
till .  som är entreprenör har inkommit muntligt 
med följande:  förklarade att fastigheten var i superdåligt skick, 
fastighetsägaren hann inte vänta på bygglov och startbesked. Ekonomin i 
fastigheten bar sig inte. Det var miserabla förhållanden i bostäderna med bland 
annat råttor och svartmögel. Det hade gått så långt att det påverkade de andra 
lägenheterna samt mellanväggarna. Att vänta på bygglov och startbesked var 
därför inte möjligt.  
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Byggsanktionsavgiftens storlek 
Storleken på byggsanktionen bestäms i plan- och byggförordningen. Avgiften ska 
beräknas med det prisbasbelopp som gäller för det år som beslutet om avgift tas. 
Prisbasbeloppet för år 2025 är 58 800 kronor. 

Enligt 11 kapitlet 53 a § PBL får avgiften sättas ned till hälften eller en fjärdedel om 
den inte står i rimlig proportion till den överträdelse som har begåtts.  

Miljö- och byggenheten gör bedömningen att det saknas skäl för avgiftsbefrielse 
och nedsättning av byggsanktionsavgiften samt att den avgiftsskyldige inte fullgjort 
sitt ansvar för att undvika överträdelsen. 

Förvaltningens samlade bedömning 
Eftersom den utförda åtgärden är lovpliktig enligt 9 kapitlet 30 § plan- och 
bygglagen PBL, och att fastighetsägaren påbörjat byggnationen innan givet bygglov 
och ett startbesked, föreslår förvaltningen att nämnden ska besluta om en 
byggsanktionsavgift enligt 11 kapitlet 51 § PBL. 

Beredning 
Ärendet har beretts i arbetsutskottet den 11 februari 2025. Arbetsutskottet 
föreslår att nämnden fattar beslut i enlighet med förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Fotodokumentation från platsbesök 2024-11-14 

• Bygglovsbeslut i ärende SBF-2024-619 

• Kommunicering, 2025-01-14 

• Beräkning av sanktionsbelopp, 2025-01-14 

• Tjänsteutlåtande, 2025-01-31 

• Arbetsutskottets protokoll 2025-02-11, § 17 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Linda Elmgren, bygglovhandläggare. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut, arbetsutskottets, och att 
nämnden bifaller det. 
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Beslutet skickas till 
 (med mottagningsbevis). Följande handlingar bifogas beslutet: 

• Besvärshänvisning 
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§ 18  
Byggsanktionsavgift installation av hiss utan 
startbesked 
Diarienummer: SBF-2025-26 221  

Ärende: Tillsyn för att ha påbörjat installation av hiss utan startbesked 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att  

, ska betala en byggsanktionsavgift. Beloppet 
sätts till 14 700 kronor. 

Bestämmelser som beslutet grundar sig på 
Det här beslutet grundar sig på följande bestämmelser: 

• 11 kapitlet 51 och 57 § plan- och bygglagen (2010:900), PBL  

• 9 kapitlet 1 § plan- och byggförordningen (2011:338), PBF (avgiftens storlek) 

Motivering till beslutet 
Enligt 11 kapitlet 51 § PBL ska en byggsanktionsavgift tas ut om någon bryter mot 
en bestämmelse i 8–10 kapitlet. En byggsanktionsavgift ska tas ut även om 
överträdelsen inte har skett uppsåtligen eller av oaktsamhet. 

Att byta ut en hiss till en likvärdig hiss är en väsentlig ändring som är en 
anmälningspliktig åtgärd enligt 6 kapitlet 5 § 4 punkt PBF. För att påbörja en åtgärd 
som kräver anmälan krävs ett startbesked enligt 10 kapitlet 3 § PBL. Enligt 
inkommit besiktningsprotokoll har installationen påbörjats utan startbesked vilket 
innebär en överträdelse av 10 kapitlet 3 § plan- och bygglagen (PBL). 

Enligt 11 kapitlet 53 a § PBL får en byggsanktionsavgift i ett enskilt fall sättas ned 
om avgiften inte står i rimlig proportion till den överträdelse som har begåtts. 
Avgiften får sättas ned till hälften eller en fjärdedel. Det ska även särskilt beaktas 
om överträdelsen inte har skett uppsåtligen eller av oaktsamhet eller om 
överträdelsen av andra skäl kan anses vara av mindre allvarlig art.  

Nämnden anser inte att det finns några särskilda skäl för att sätta ned avgiften. 

Enligt 11 kapitlet 54 § PBL ska byggsanktionsavgift inte tas ut om rättelse sker 
innan fråga om sanktion eller ingripande har tagits upp till överläggning vid ett 
sammanträde med tillsynsmyndigheten. Rättelse har inte skett. 
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Enligt 11 kapitlet 57 § PBL ska byggsanktionsavgiften tas ut av den som när 
överträdelsen begicks var ägare till den fastighet eller det byggnadsverk som 
överträdelsen avser, den som begick överträdelsen eller den som har fått en fördel 
av överträdelsen. 

Överträdelsen begicks 2024 och då var  ägare till 
fastigheten. 

Upplysningar 
Om två eller flera är avgiftsskyldiga för samma överträdelse är de solidariskt 
ansvariga för betalningen (11 kapitlet 60 § PBL). Fakturan skickas till  

. 

Byggsanktionsavgiften ska betalas inom två månader efter att detta beslut har 
vunnit laga kraft. Avgiften ska betalas till Svenljunga kommun, faktura skickas 
separat. (11 kapitlet 61–62 § PBL) 

Är du inte nöjd med beslutet? 
Om du inte är nöjd med beslutet kan du överklaga det till Länsstyrelsen i Västra 
Götalands län. I bilagan ”Är du missnöjd med vårt beslut” kan du läsa hur du ska 
göra. 

Sammanfattning 
Den 10 december 2024 inkom ett besiktningsprotokoll gällande en nyinstallation av 
hiss på fastigheten . Miljö- och byggenheten kunde 
då konstatera att det inte hade lämnats in någon anmälan om installation av hiss.  

Yttrande 
Den 14 januari 2025 skickade miljö- och byggenheten ut ett kommuniceringsbrev 
till . Den 20 januari inkom ett skriftligt yttrande från 

. I yttrandet skriver de att de endast reagerat på en 
underkänd besiktning, eftersom hissen har samma uppgifter och placeras på 
samma ställe så anser de inte att det är en väsentlig ändring. Ett stillestånd av hiss 
får stora konsekvenser, så snabba beslut och åtgärder ligger därför i många 
brukares intresse. De ser inte heller att de äventyrat någon säkerhet.  

Byggsanktionsavgiftens storlek 
Storleken på byggsanktionen bestäms i plan- och byggförordningen. Avgiften ska 
beräknas med det prisbasbelopp som gäller för det år som beslutet om avgift tas. 
Prisbasbeloppet för år 2025 är 58 800 kronor. 



Svenljunga kommun Paragraf 
§ 18 

Samhällsbyggnadsnämnden 
2025-02-25 

 
 

Ordförandes och justerares signaturer Utdragsbestyrkande 

12 (36) 

Miljö- och byggenheten gör bedömningen att det saknas skäl för avgiftsbefrielse 
och nedsättning av byggsanktionsavgiften samt att den avgiftsskyldige inte fullgjort 
sitt ansvar för att undvika överträdelsen. 

Förvaltningens samlade bedömning 
Eftersom den utförda åtgärden är anmälningspliktig enligt 10 kapitlet 4 § plan- och 
bygglagen, PBL, och fastighetsägaren inte lämnade in någon anmälan om 
installation av hiss föreslår förvaltningen att nämnden ska besluta om en 
byggsanktionsavgift enligt 11 kapitlet 51 § PBL. 

Beredning 
Ärendet har beretts i arbetsutskottet den 11 februari 2025. Arbetsutskottet 
föreslår att nämnden fattar beslut i enlighet med förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Sakkunnighetsbevis (hissintyg) utfärdat 2024-11-15, inkom 2024-12-10 

• Sakkunnighetsbevis (hissintyg) utfärdat 2024-12-04, inkom 2024-12-10 

• Beräkning av sanktionsbelopp, 2025-01-14 

• Kommunicering, 2025-01-14 

• Yttrande över kommunicering, inkom 2025-01-20 

• Tjänsteutlåtande, 2025-01-31 

• Arbetsutskottets protokoll 2025-02-11, § 18 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Linda Elmgren, bygglovhandläggare. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut, arbetsutskottets, och att 
nämnden bifaller det. 

Beslutet skickas till 
 (med mottagningsbevis). Följande 

handlingar bifogas beslutet: 

• Besvärshänvisning 
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§ 19  
Investeringsbehov simhallen Moga Fritid 
Diarienummer: SBF-2024-733 041 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden förordar renovering av simhallen och föreslår 
kommunfullmäktige att bevilja fem miljoner kronor i investeringsmedel till 
Svenljunga Verksamhetslokaler AB:s budget. 

Samhällsbyggnadsnämnden förordar att kommunfullmäktige ger Svenljunga 
Verksamhetslokaler AB i uppdrag att genomföra en upphandling och inleda fas ett 
som innebär projektering och framtagande av kalkyl för renoveringen. 

Samhällsbyggnadsnämnden begär ramjustering för ökade hyreskostnader om 
renoveringen genomförs. 

Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden har förordat en renovering av Simhallen på Moga Fritid 
enligt Svenljunga verksamhetslokaler AB:s (SVLAB) förslag. Kommunfullmäktige 
återremitterade ärendet till Samhällsbyggnadsnämnden för att komplettera med 
ett bredare underlag där fler perspektiv beaktas. Samhällsbyggnadsnämnden har 
skickat ut remiss till samtliga förvaltningar för att få en bild av konsekvenserna av 
tre alternativ. 1: Renovering av simhallen 2: byggnation av ny simhall 3: stängning 
av simhall.  

Med utgångspunkt av inlämnade svar har samhällsbyggnadsförvaltningen 
sammanställt en rapport. Av rapporten framgår det att barn och 
utbildningsförvaltningen kommer att ha svårt att få till simkunnighet och 
vattenvana för kommunens barn och unga om man ska förlägga undervisningen på 
annan ort. Man kommer inte att få ihop schemat på ett fungerande sätt. 
Socialförvaltningen påtalan bland annat att det skulle få negativa konsekvenser för 
deltagarnas hälsa då man kommer ha begränsad tillgänglighet till denna form av 
friskvård om den är förlagd till annan ort. Kommunstyrelseförvaltningen påtalar att 
påverka folkhälsan och begränsa möjligheter för kommuninvånare att delta i 
fysiska och sociala aktiviteter. Samhällsbyggnadsförvaltningen anser att Moga 
fritids simhall är viktig för kommunens varumärke och attraktivitet samt att erbjuda 
kommunens invånare möjlighet till attraktiva aktiviteter.  
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Med utgångspunkt från slutsatser av rapporten förordar 
samhällsbyggnadsförvaltningen att gå vidare med SVLABs förslag att renovera 
simhallen. 

Ekonomi 
SVLAB har gjort en kalkylbedömning på att åtgärda badhuset till 70 miljoner kronor 
i dagens kostnadsläge. Man behöver ta med i beräkningen att denna summa kan bli 
högre innan renoveringen ska genomföras. Renovering skulle medföra en höjd hyra 
för nämnden. Nuvarande hyra ligger på cirka 6,75 miljoner kronor per år. Efter 
renovering med en investering på 70 miljoner kronor skulle hyran hamna på cirka 
10,6 miljoner kronor per år. Detta betyder en höjd hyra för 
samhällsbyggnadsnämnden på cirka 3,9 miljoner kronor per år vilket behöver 
ramjusteras till nämnden. Ett nyrenoverat eller nybyggt badhus beräknas inte ge 
några minskade driftskostnader eller ökade intäkter. I anslutning till simhallen 
behöver även åtgärder för tillgänglighet genomföras. Dessa åtgärder genomförs 
lämpligast ihop med renoveringen och medför en ytterligare hyreshöjning på cirka 
150 000 kronor per år. 

En byggnation av en ny simhall beräknas kosta mellan 160–250 miljoner kronor 
beroende på utformning och utbud. För renovering av simhallen föreslår SVLAB att 
det genomförs en partneringupphandling i två faser. Fas ett innebär projektering 
och framtagande av kalkyl och beräknas till fem miljoner kronor. Fas två innebär 
beställning och genomförande av renoveringen. Efter fas ett lyfts beslut om 
investeringsbudget och genomförande till kommunfullmäktige. 

I händelse av att fas ett genomförs men kommunen inte går vidare med 
renoveringen, fas två, blir den ekonomiska konsekvensen att upparbetade 
kostnader belastar resultatet. 

Beredning 
Ärendet har beretts i arbetsutskottet den 14 januari 2025. Arbetsutskottet föreslog 
att nämnden fattar beslut i enlighet med förvaltningens förslag.  

28 januari 2025 beslutade nämnden att återremittera ärendet till förvaltningen för 
komplettering med en mer detaljerad specifikation över projekteringskostnaderna i 
Fas 1, 5 miljoner kronor, samt en beskrivning av upphandlingsprocessen vid en så 
kallad Partnering. 

Ärendet har beretts i arbetsutskottet den 11 februari 2025. Arbetsutskottet 
föreslår att nämnden fattar beslut i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Skrivelse från Svenljunga Verksamhetslokaler AB, 2024-08-20, 
investeringsbehov Mogabadet 

• Kommunfullmäktiges protokoll 2024-11-25, § 150 

• Rapport simhallen Moga fritids framtid med bilagor, 2025-01-02 

• Skrivelse från Svenljunga Verksamhetslokaler AB, 2025-01-16, Fördelning av 
investeringsmedel för renovering av Mogabadet 

• Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2025-01-28, § 9 – återremiss 

• Skrivelse från Svenljunga Verksamhetslokaler AB, 2025-02-07, Fördelning av 
investeringsmedel för renovering av Mogabadet 

• Tjänsteutlåtande, 2025-02-0725 

• Arbetsutskottets protokoll 2025-02-11, §  

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Ekberg, samhällsbyggnadschef och Fredrik Wahlberg, 
VD Svenljunga Verksamhetslokaler AB. 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Fredrik Skott (KD): Tilläggsyrkande om att nämnden även begär ramjustering för 
ökade hyreskostnader om renoveringen genomförs. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns ett huvudförslag till beslut, arbetsutskottets, och 
ett tilläggsförslag, Fredrik Skotts. 

Ordföranden frågar på förslagen och finner att nämnden bifaller bägge. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige inklusive följande handlingar 

• Rapport simhallen Moga fritids framtid med bilagor, 2025-01-02 

• Skrivelse från Svenljunga Verksamhetslokaler AB, 2025-02-07, Fördelning av 
investeringsmedel för renovering av Mogabadet 

Svenljunga Verksamhetslokaler AB 
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2025-02-25 
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§ 20  
Upphävande av beslut om förbud att inrätta 
enskilda avloppsanläggningar i Fäxhult 
Diarienummer: SBF-2025-129 446 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att upphäva nedanstående beslut om att 
förbjuda ändrande eller inrättandet av enskilda, små avloppsanläggningar i Fäxhult. 

• Samhällsbyggnadsnämnden 2011-09-19 § 110 

• Samhällsbyggnadsnämnden 2018-09-04 § 74 

Sammanfattning 
Den 19 september 2011 beslutade samhällsbyggnadsnämnden att tillfälligt 
förbjuda förnyelse eller inrättande av enskilda avloppsanläggningar i Fäxhult. 
Skälen som anfördes till beslutet var att det var ett omvandlingsområde där 
fritidsbostäder omvandlades till permanentbostäder och det kunde finnas ett 
behov av att detaljplanelägga området och kommunen skulle efterhöra intresset 
hos fastighetsägarna att starta ett detaljplanearbete för området. Utredningen 
skulle även svara på om avloppssituationen behövde lösas i ett större 
sammanhang, då den samfällda dricksvattentäkten samt de enskilda 
vattentäkterna riskerade att förorenas av de enskilda små avloppen i området. 

Den 4 september 2018 reviderades samhällsbyggnadsnämndens tidigare beslut 
och nämnden beslutade istället att förbjuda ändring av fungerande 
avloppsanläggningar i området, tillstånd kunde däremot ges till nya 
avloppsanläggningar i form av torra lösningar vid nybyggnation av bostäder, 
renoveringar eller tillbyggnader. 

I kommunens år 2024 beslutade vattentjänstplan har Fäxhult klassats som ett 
utredningsområde och recipienten Holsjöns ekologiska status ska utredas. Först 
när den här utredningen är färdig vet vi vilket skyddsbehov sjön har samt om och 
när det är motiverat att ställa krav på hög skyddsnivå eller högre än hög skyddsnivå 
kopplat till recipienten samt om avloppssituationen i området behöver lösas i ett 
större sammanhang. 

Det finns inte lagstöd att låta ett sådant här beslut fortgå under en sådan här lång 
tid. Förutsättningarna för varje fastighet att anlägga eller förnya sin enskilda 
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avloppslösning måste prövas om en ansökan inkommer till myndigheten. 
Bedömningar måste då göras i varje enskilt fall. 

Beredning 
Ärendet har beretts i arbetsutskottet den 11 februari 2025. Arbetsutskottet 
föreslår att nämnden fattar beslut i enlighet med förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Tjänsteutlåtande, 2025-01-31 

• Arbetsutskottets protokoll 2025-02-11, § 22 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Christine Berggren, enhetschef miljö och bygg. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut, arbetsutskottets, och att 
nämnden bifaller det. 

 



 

Samhällsbyggnadsnämnden 
2025-02-25 
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§ 21  
Jordbruksarrende på del av Axelfors 1:1 och 
del av Axelfors 1:2 
Diarienummer: SBF-2024-1200 262 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar tilldela jordbruksarrende på del av Axelfors 
1:1 och del av Axelfors 1:2 till intressent B. 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att teckna 
arrendeavtal på 3 år med automatisk förlängning på 2 år.  

Motivering 
Intressent B är granne med arrendet och tänker starta ny verksamhet. 

Upplysningar 

Deltar inte i handläggningen 
På grund av jäv deltar inte Christian Bengtsson (LPo) och Jan Paridon (LPo) i 
handläggningen av detta ärende. 

Sammanfattning 
Mellan 23 oktober och 15 december 2024 har det funnits möjlighet att fylla i ett 
formulär på Svenljunga.se för att anmäla intresse för att arrendera tre olika ytor 
jordbruksmark.  

Det har kommit in två intresseanmälningar för del av Axelfors 1:1 och 1:2. Utifrån 
den information som intressenterna uppmanats att lämna i formuläret ber vi nu 
nämnden att välja mellan intressent A och B.  

Ekonomi 
Upplåtelsen kommer att inbringa cirka 1 500 kronor per år till kommunen oavsett 
val av intressent. 
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Beredning 
Ärendet har beretts i arbetsutskottet den 11 februari 2025. Arbetsutskottet 
föreslår att nämnden tilldelar arrendet till intressent B. 

Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Ansökan intressent A, inkommen 2024-11-13 

• Ansökan intressent B, inkommen 2024-12-04 

• Tjänsteutlåtande, 2024-12-17 

• Arbetsutskottets protokoll 2025-02-11, § 24 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av David Nyblom, mark- och exploateringsingenjör. 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Per Lennström (M): Föreslår att nämnden ska tilldela arrendet till intressent A 
eftersom denne har en befintlig verksamhet som långsiktigt kan hålla markerna 
öppna. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, arbetsutskottets och Per 
Lennströms. 

Ordföranden frågar på förslagen och finner att nämnden bifaller arbetsutskottets 
förslag. 

 



 

Samhällsbyggnadsnämnden 
2025-02-25 
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§ 22  
Svenljungaförslag: Rusta upp skaterampen vid 
Moga fritid 
Diarienummer: SBF-2024-921 829 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår Svenljungaförslaget. 

Motivering 
Kostnaderna för att renovera och uppdatera skateramperna inte är motiverat med 
tanke på skicket på nuvarande ramper. Ramperna plockas bort och asfaltsytan 
återställs. Svenljunga kommun jobbar gärna tillsammans med intresserade för att 
hitta möjligheter gällande placering och finansiering för framtida skateverksamhet i 
Svenljunga kommun. 

Sammanfattning 
Henrik Landenstad har skrivit ett Svenljungaförslag där han föreslår att Svenljunga 
kommun ska rusta upp skateramperna vid Moga Fritid. Han önskar också att man 
ersätter den halfpipe som tidigare brunnit på grund av skadegörelse. Henrik vill 
också att man monterar övervakningskameror för att motverka framtida klotter 
och skadegörelse. 

Skatramperna vid Moga fritid är nergångna och säkerheten går inte längre att 
garantera. Ska ramperna finnas kvar behövs ett omfattande renoveringsarbete 
utföras. Att köpa in och montera en ny halfpipe som föreslås i förslaget är möjligt 
men kostnaden är tämligen hög. Samhällsbyggnadsförvaltningen ställer sig tveksam 
till om placeringen är optimal för en skateanläggning med tanke på skadegörelsen 
som förföljt anläggningen sedan lång tid tillbaka.  

Det är inte tillåtet att installera övervakningskameror på denna plats vilket gör att 
detta förslag inte går att genomföra.  

Ekonomi 
Att renovera skateramperna skulle kosta 120–130 000 kronor. Då har man 
renoverat ytan men stommen är densamma. 

En ny halfpipe kostar cirka 200 000 kronor inklusive montering 
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En ny anläggning likt ursprungsanläggningen kostar idag cirka 700 000 kronor 
inklusive montering 

Beredning 
Ärendet har beretts i arbetsutskottet den 11 februari 2025. Arbetsutskottet 
föreslår att nämnden fattar beslut i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Svenljungaförslag från Henrik Landenstad, inkommit 2024-10-21 

• Kommunfullmäktiges protokoll 2024-10-14, § 118 

• Barnkonsekvensanalys 

• Tjänsteutlåtande, 2025-01-31 

• Arbetsutskottets protokoll 2025-02-11, § 26 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Skoog, gatu- och fritidschef. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut, arbetsutskottets, och att 
nämnden bifaller det. 

Beslutet skickas till 
Henrik Landenstad 

Kommunfullmäktige 

Fredrik Skoog, gatu- och fritidschef 

 



 

Samhällsbyggnadsnämnden 
2025-02-25 
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§ 23  
Ansökan om Kulturarrangörsstöd för 
Kalvfestivalen 2025 
Diarienummer: SBF-2025-122 867 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beviljar Kalvfestivalens ansökan om 
Kulturarrangörsstöd med maxbeloppet 50 000 kronor. 

Sammanfattning 
Emil Nilsson har för Kalvfestivalens räkning inkommit med ansökan om 
Kulturarrangörsstöd på 50 000 kronor, samt en tilläggsansökan på ytterligare 
25 000 kronor. Maxbeloppet som kan beviljas för ett arrangemang är dock 50 000 
kronor. 

Kalvfestivalen är ett välkänt och uppskattat kulturarrangemang som anordnas över 
flera dagar, innehåller många olika programpunkter och mycket väl uppfyller 
kriterierna för att kunna beviljas maxbeloppet enligt regelverket för 
kulturarrangörsstödet. De senaste åren har festivalen även haft särskilda 
programpunkter riktade till barn, likaså planeras det för årets festival. Festivalen 
lockar till sig såväl utövare som publik från hela landet och även utomlands. 
Dessutom gynnar den orten då flera föreningar med mera är delaktiga i 
arrangemanget. 

Ekonomi 
Sammanlagt finns det 100 000 kronor att fördela i kulturarrangörsstöd under 2025. 
50 000 kronor är avsatta till större arrangemang. Då det endast har inkommit en 
ansökan om stöd på maxbeloppet finns utrymme att ge hela summan till sökanden. 
Resterande del avsätts till löpande ansökningar under året, om max 5 000 kronor 
per ansökan.  

Beredning 
Ärendet har beretts i arbetsutskottet den 11 februari 2025. Arbetsutskottet 
föreslår att nämnden fattar beslut i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Ansökan om kulturarrangörsstöd, inkommen 2025-01-29 

• Tilläggsansökan, inkommen 2025-01-29 

• Budget Svenljunga, inkommen 2025-01-29 

• Projektbeskrivning, inkommen 2025-01-29 

• Tjänsteutlåtande, 2025-01-30 

• Arbetsutskottets protokoll 2025-02-11, § 27 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Karin Ryberg Manhem, kulturchef. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut, arbetsutskottets, och att 
nämnden bifaller det. 

Beslutet skickas till 
Emil Nilsson, Kalvfestivalen 

Karin Ryberg Manhem, kulturchef 

 



 

Samhällsbyggnadsnämnden 
2025-02-25 
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§ 24  
Årsbokslut 2024 
Diarienummer: SBF-2024-76 042 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden godkänner upprättat årsbokslut för 2024 inklusive 
årsredovisning för VA-verksamheten. 

Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har upprättat ett årsbokslut för 2024. 

Samhällsbyggnadsnämnden har fortsatt påverkas mycket av arbetet med större 
etableringar i Lockryd, främst gällande detaljplan och lösningar för vatten och 
avlopp samt trafik. Vid årsskiftet var detaljplanen för området ute på granskning, 
det sista steget innan antagande. Att möjliggöra framtida exploatering av bostäder 
samt tillmötesgå olika former av privata initiativ till planläggning har också stort 
fokus. 

Inflationstakten har gått ner men kostnadsökningarna som varit påverkar många 
verksamheters möjlighet till inköp av material och tjänster. Dessutom påverkas 
främst gatu- och VA-verksamheterna av kostnadsökningar för elkraft. 

Knallebiblioteken är sjösatt från tidig vår 2024 och det finns nu möjlighet för 
kommunens invånare att ta del av det samlade medieutbudet i Sjuhärad via 
Svenljunga bibliotek. Biblioteket satsar också extra på läsfrämjande aktiviteter för 
barn och unga, bland annat i samarbete med familjecentralen 

Ekonomi 
Samhällsbyggnadsnämnden redovisar ett underskott om cirka 0,7 miljoner kronor 
inklusive underskottet från kostenheten för helår. Det är följande 
budgetavvikelserna som framförallt kan utläsas: 

1. Lägre personalkostnader på många enheter (positivt). 

2. Högre personalkostnader på vissa enheter (negativt) 

3. Lägre driftkostnader på förvaltningsnivå (positivt). 

4. Högre snöröjningskostnader (negativt). 

5. Lägre intäkter framförallt på miljö- och byggenheten (negativt). 
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Personal 
Förvaltningen upplevde en ökning av sjukskrivning i samband med bildandet av 
lokalvårdsorganisation och övertagande av personal 2023 men sjukskrivningstalen 
har fortsatt sjunka mot föregående år. Det är en positiv utveckling som följd av 
aktivt arbete med arbetsmiljö och trivsel men påverkas också av att vården jobbat 
ikapp kön med planerade operationer efter pandemin under 2022 och 2023. 
Kommunens förvaltningschefer har också fått i uppdrag att försöka minska 
sjukskrivningarna i verksamheten. 

Antalet arbetade timmar utförda av visstidsanställda ligger på en nivå som kan 
anses normal efter pandemin då timmarna var färre på grund av en del stängd 
verksamhet. 

Rekryteringsläget är gott med få rekryteringar under året men vissa tjänster är 
fortsatt svårare att rekrytera än andra. Att rekrytera timvikarier kan också vara 
svårt till vissa tjänster. Dock har det under 2024 överlag varit fler ansökningar per 
utlyst tjänst än de senaste åren vilket kanske också återspeglar konjunkturläget. 

Uppföljning av nämndmålen 
Nämndmål 1.1: Samhällsbyggnadsnämnden ska skapa och bibehålla stimulerande 
livsmiljöer samt bidra till en hälsosammare livsstil för barn och unga. – Målet är i 
hög grad uppfyllt med en uppåtgående trend. 

Nämndmål 2.1: Samhällsbyggnadsnämnden ska genom hållbar konsumtion och 
produktion anpassa verksamheten till ett förändrat klimat. - Målet är delvis uppfyllt 
med en uppåtgående trend. 

Nämndmål 3.1: Samhällsbyggnadsnämnden ska bidra till kommunens tillväxt och 
attraktivitet genom att utveckla och bevara kommunens värden. - Målet är i hög 
grad uppfyllt med en uppåtgående trend. 

Nämndmål 3.2: Samhällsbyggnadsnämnden ska upplevas som en attraktiv 
arbetsgivare dit personal söker sig och stannar kvar. - Målet är i hög grad uppfyllt 
med en uppåtgående trend. 

Nämndmål 4.1: Samhällsbyggnadsnämnden ska värna om kommunens vatten. - 
Målet är i hög grad uppfyllt med en uppåtgående trend. 

Nämndmål 4.2: Samhällsbyggnadsnämndens verksamheter ska anpassas för att 
minska miljö- och klimatpåverkan. - Målet är i hög grad uppfyllt med en 
uppåtgående trend. 

Enheternas verksamhetsberättelser 
Enhetscheferna föredrar sina respektive enheters verksamhetsberättelser. 
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Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Årsbokslut 2024 Samhällsbyggnadsnämnden 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Ekberg, samhällsbyggnadschef och Richard Obawole, 
ekonom/controller. Enhetscheferna föredrar sina respektive enheters 
verksamhetsberättelser. 

Protokollsbilaga 
Årsbokslut 2024 samhällsbyggnadsnämnden 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 

Salman Chalhoub, ekonomichef 

 



 

Samhällsbyggnadsnämnden 
2025-02-25 
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§ 25  
Budgetuppföljning med helårsprognos 
Diarienummer: SBF-2025-243 042 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden tackar för redovisningen. 

Sammanfattning 
Enligt rutin för mål- och resultatstyrning ska förvaltningen till varje ordinarie 
nämndsammanträde redovisa en budgetuppföljning med helårsprognos och 
kommentarer till eventuella avvikelser. 

Efter en månad görs följande helårsprognos: 

Efter bara en månad är det svårt att göra en prognos för helåret, mycket kan 
hända. Exempelvis så är kostnaderna för timvikarier under januari ännu inte 
bokförda eftersom lönen betalas ut nu i februari. 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Richard Obawole, ekonom/controller. 
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§ 26  
Internkontrollplan 2025 
Diarienummer: SBF-2025-121 003 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att anta internkontrollplan för 2025. Utvalda 
risker är:  

• 1b – Leverans av dricksvatten 

• 18a – Registrering och arkivering av inkomna och upprättade handlingar 

• 29b – Exploateringsarbete 

Sammanfattning 
Enligt styrdokumentet ”Regler för intern kontroll” ska samtliga nämnder och bolag 
årligen anta en särskild plan för uppföljning av den interna kontrollen. 
Granskningsområden och processer med hög frekvens och hög risk bör prioriteras 
framför de som sker mer sällan och där eventuella felaktigheter inte orsakar stor 
skada.  

Samhällsbyggnadsförvaltningen har tagit fram en riskanalys och kontrollplan för de 
riskområden som identifierats i processer inom nämndens ansvarsområde i 
enlighet med rutinen för internkontrollplan. Riskanalysen utmynnar i en riskmatris 
där processerna tilldelas en riskpoäng mellan 1 och 16. Risker med en poäng 
mellan 13 och 16 ska åtgärdas omedelbart.  

Totalt finns 54 riskområden kartlagda och nämnden ska prioritera och välja ut ett 
mindre antal att ingå i internkontrollplanen för 2025. Förslag till risker att välja ut 
är:  

1b – Leverans av dricksvatten, riskpoäng 12  

18a – Registrering och arkivering av inkomna och upprättade handlingar, riskpoäng 
12 

29b – Exploateringsarbete, riskpoäng 9  

Beredning 
Ärendet har beretts i arbetsutskottet den 11 februari 2025. Arbetsutskottet 
föreslår att nämnden fattar beslut i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Internkontrollplan med riskanalys, 2024-11-19 

• Tjänsteutlåtande, 2025-01-29 

• Arbetsutskottets protokoll 2025-02-11, § 30 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Ekberg, samhällsbyggnadschef. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut, arbetsutskottets, och att 
nämnden bifaller det. 

Protokollsbilaga 
Internkontrollplan för samhällsbyggnadsnämnden 2025 
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§ 27  
Uppföljning av internkontrollplan 2024 med 
självskattning 
Diarienummer: SBF-2025-120 003 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden tackar för redovisningen av uppföljningen av 
internkontrollplan för 2024. 

Samhällsbyggnadsnämnden gör följande självskattning: 

• Samtliga punkter anses i hög grad uppfyllda. 

Sammanfattning 
Nämnder och styrelse ska enligt kommunallagen årligen anta en särskild plan för 
uppföljning av den interna kontrollen. Granskningsområden och processer med 
hög frekvens och hög risk bör prioriteras framför de som sker mer sällan och där 
eventuella felaktigheter inte orsakar stor skada.  

Uppföljning sker genom att nämnder och styrelse årligen självskattar den interna 
kontrollen. Självskattning innebär att nämnden ska göra en bedömning om 
respektive nämnd har tillfredställande system och rutiner för uppföljning av den 
interna kontrollen.  

Resultatet av genomförd granskning ska, i samband med bokslutet, rapporteras till 
kommunfullmäktige. Utöver resultatet av självskattningen, ska nämnderna även 
rapportera eventuella förslag till förbättringar samt en plan för uppföljning av 
identifierade kontrollsvagheter. Förvaltningen har upprättat en granskningsrapport 
som är utgångspunkten för självskattningen. 

Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Internkontrollplan 2024, samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-01-30 § 
12 

• Rapportering av intern kontroll för 2024, 2025-01-29 

• Tjänsteutlåtande, 2025-02-04 

• Arbetsutskottets protokoll 2025-02-11, § 29 
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Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Ekberg, samhällsbyggnadschef. 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Margaretha Bjälkemo (M): Föreslår att nämnden gör självskattningen att utfallet 
för arbetet med punkterna 1b, 4a och 18a är helt uppfyllt. 

Dan Franzén (S): Föreslår att nämnden gör självskattningen att utfallet för arbetet 
med punkterna 1b, 4a och 18a är i hög grad uppfyllt. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, Margaretha Bjälkemos och 
Dan Franzéns. 

Ordförande frågar om självskattningen gällande punkt 1b och finner att nämnden 
bifaller Dan Franzéns förslag. 

Ordförande frågar om självskattningen gällande punkt 4a och finner att nämnden 
bifaller Dan Franzéns förslag. 

Ordförande frågar om självskattningen gällande punkt 18a och finner att nämnden 
bifaller Dan Franzéns förslag. 

Protokollsbilaga 
Blankett självskattning 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 

Salman Chalhoub, ekonomichef 
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§ 28  
Redovisning av anmälda delegationsbeslut 
Diarienummer: SBF-2025-84 002 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden godkänner redovisningen av de delegationsbeslut som 
finns upptagna i följande förteckningar: 

• Anmälda delegationsbeslut 250121-250216 

• Anställningar 250101-250131 
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§ 29  
Inkomna beslut, skrivelser och meddelanden 
Diarienummer: SBF-2025-59 069 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden tackar för informationen och lägger nedanstående 
beslut, skrivelser och meddelanden till handlingarna. 

Domar och beslut 
SBF-2024-601 - Beslut om stöd till lokala vattenvårdsprojekt (LOVA) för projekt: 
Anläggning av våtmark/damm på fastigheten Svenljunga Kalvs-Bäck 1:2 - 
Länsstyrelsen i Västra Götalands Län 

SBF-2025-99 - Utbetalning Skolmjölksstöd 2023/2024 - Jordbruksverket 

SBF-2024-326 - Beslut efter överklagan, M 5857-24 - Mark- och miljödomstolen 
(Vänersborgs tingsrätt) 

SBF-2023-612 - Beslut enligt PBL 11:10 att inte pröva kommunens antagandebeslut 
- Länsstyrelsen i Västra Götalands Län  

SBF-2024-756 - Beslut, mål nr M 4270-24 - Mark- och miljödomstolen (Vänersborgs 
tingsrätt) 

Beslut från kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
SBF-2023-1040 - Kommunfullmäktiges protokoll 2025-02-10, § 7 - Avveckling av 
idrotts- och föreningsstipendium 

SBF-2025-P34 - Kommunfullmäktiges protokoll 2025-02-10, § 10 - Revidering av 
budgetramar 2025-2027 

Inkomna överklaganden av nämndens beslut 
SBF-2024-1157 - Överklagan av beslut 2025-01-20, Bygglovsbeslut med 
startbesked Cramers Blommor 
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§ 30  
Information från förvaltningen 
Diarienummer: SBF-2025-59 069 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden tackar för informationen. 

Sammanfattning 

Upphandlingar 
Inför annonsering: slamsugning, konsult bygglov och inspektör. 

Investeringsprojekt 
Redovisning av investeringsprojekt över 500 000 kronor.  

Planeringsstadiet: sluttäckning Änglarp etapp 4 och åtgärd skador etapp 3, 
köksmaskiner och möbler, lastbil. 

Pågående: fortsättning FNI/matavfall, belysningsåtgärder elljusspår, 
fiberanslutningar till VA-anläggningar, renovering av Holsljunga högreservoar 
(pausad), byte av rensgaller i Sexdrega ARV, ledningssanering Rydins väg, GC-led 
Överlida-Mjöbäck (Trafikverkets del). 

Detaljplaner 
Pågående: Gamla Snickeriet och lokstallarna, Sågviken, Industriområde Lockryd, , 
Viseberg, Brogatan, Camping Kalv, Camping Holsljunga. 

Kommande exploateringsplaner: Brokvarn, Bostadsområde Överlida-Mjöbäck, 
Industriområde Ljunga. 

Planer som vunnit laga kraft: Blåkläder. 

Personal och Arbetsmiljö 
Pågående rekryteringar: Avfallschef, Gatuingenjör/projektledare, Kart- och 
mätingenjör. 

Avslutade rekryteringar: Arbetsledare lokalvård. 
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I samband med ventilationsutbytet i kommunhuset kommer stor del av 
verksamheternas möjlighet att arbeta i huset påverkas. Förvaltningen kommer ha 
tillgång till färre kontorsplatser och mycket arbete kommer utföras på distans eller 
i tillfälliga kontor. Detta gäller främst under perioden vecka 2 till och med vecka 13. 

Övrig information 

Kostenheten 
Enheten har påbörjat arbete med att skapa en tydligare struktur och organisation 
för de olika arbetsledande funktionerna i verksamheten som vuxit mycket i 
samband med att lokalvården centraliserades.  

Allvarliga avvikelser vid kontroller enligt internkontrollplan  
Inget att rapportera.   

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Ekberg, samhällsbyggnadschef. 
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§ 31  
Initiativärende om vattenprov 
Diarienummer: SBF-2025-198 462 

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden överlämnar ärendet till förvaltningen för beredning. 

Sammanfattning 
Fredrik Skott har lämnat in ett initiativärende till nämndens sammanträde. 

Beslutsunderlag 
Följande handlingar ligger till grund för beslutet: 

• Skrivelse från Fredrik Skott (KD), inkommen 2025-02-17 

 




